
  مسعود روشن پژوه از مجریان 
او  بیشتر  که  صداوسیما  قدیمی 
را با مسابقه »محله« به یاد داریم، 
مدتی است در تلویزیون حضور ندارد 
و به رغم اینکه خودش را همچنان 
اکتیو می داند، اظهارکرد: دلم تنگ 
شده است اما تا وقتی برنامه خوب 
نباشد، نیستم. این مجری تلویزیون 
معتقد است: برنامه ای که به دل 
مردم ننشیند و حرفی برای گفتن 
نداشته باشد بی فایده است. مسعود 
روشن پژوه در گفت وگویی با »ایسنا« 
از نوستالوژی بودن مسابقه »محله« 
یاد کرد و از دلایل نبودش در تلویزیون 
گفت. این مجری باسابقه صداوسیما 
با یادی از مسابقه »محله« که سال ها 
پیش مخاطبان زیادی را با خود همراه 
می کرد، بیان کرد: طبیعتا محله ها، 
معیارها و نوع زندگی مردم آن زمان 
که مسابقه »محله« را داشتیم، با الان 
خیلی متفاوت بود و بی تعارف بگوییم 
ما الان دیگر نمی توانیم مثل آن زمان 
تصویربرداری راحتی داشته باشیم و با 
توجه به رویکرد برخی محله ها اساساً 
شرایط تغییر کرده و نمی شود کار کرد. 
او در پاسخ به اینکه چرا در تلویزیون 
حضور ندارد؟  گفت: تلویزیون که روزها 
برنامه آنچنانی ندارد؛ ضمن اینکه 
واقعا نمی دانم جایگاه مجریان قدیمی 
کجاست؟! من این روزها خیلی از 

تلویزیون خبر ندارم فقط چندین ماه 
گذشته یک برنامه گفت وگومحور با 
عنوان »مداربسته« به من پیشنهاد 
شد و بنا بود آن  را به شکل تیمی به 
شکل تاک شو کار کنیم که با توجه به 
برنامه های این چنینی که این روزها از 
پلتفرم های مختلف پخش می شود، 
عملا ما راه به جایی نمی بریم. حال 
اینکه ما بخواهیم مهمانی را به برنامه 
دعوت کنیم و به عنوان مثال اگر همان 
مهمان قبل از حضور در برنامه ما، 
در یک پلتفرم حضور داشته باشد، 
قطعا دیالوگ ها، نوع کار و پوشش ها 
متفاوت است و همه می گویند چرا 
آنقدر فرق دارد؟! پس منِ مجری 
خیلی باید مراعات کنم و شخصا این 
شیوه را نمی پسندم چون عملًا فکر 
می کنم آب در هاون کوبیدن است. 
روشن پژوه همچنین در پاسخ به اینکه 
آیا خودتان دلتنگ حضور در تلویزیون 
نیستید؟ خاطرنشان می کند: من 
کارم را کرده ام؛ از بچه های هفت ـ 
هشت ساله تا افراد مسن ۷۰، ۸۰ 
ساله همه با من خاطره دارند و همین 
برایم کافی است اما به هر حال همیشه 
گفته ام مثل خلبان هایی که دائم 
در پرواز هستند و وقتی بازنشسته 
می شوند، زمین گیر می شوند و در 
زمین می مانند، برای ما هنرمندان 
هم شاید همین اتفاق بیفتد. من هم 

قطعا دلم تنگ می شود و دوست دارم 
حضور داشته باشم اما به شرط برنامه 
خوب. برنامه ای که کم نیاورد. مردم 
ما باهوش هستند و برنامه خوب 

می خواهند.
قبول  را  »مداربسته«  چرا   

نکردید؟
در  سپس  قدیمی  مجری  این   
»مدار  چرا  اینکه  بیشتر  توضیح 
نکرد؟  قبول  را  تلویزیون  بسته« 
افزود: برنامه »مداربسته« در حال 
حاضر با اجرای آقای حسین رفیعی 
در حال پخش است و قرار بود ابتدا 
ما دوربین مخفی کار کنیم و مهمان 
دعوت کنیم که من گفتم اگر قرار 
است مهمان برنامه وارد شود باید یک 
فضای جدید با دیالوگ های جدید 
همراه باشد تا مخاطب حس نو بودن 
داشته باشد اما اگر صرفا اجرا باشد 
فکر می کنم با اهداف خودم منافات 
داشته باشد. وی ادامه داد: من همیشه 
اکتیو بوده ام و دوست داشتم مسابقه 
اجرا کنم. در این سال ها هزاران 
مسابقه تلویزیونی ساخته ام و بالاتر 
از من هیچکس مسابقه تلویزیونی در 
طیف های مختلف در ایران کار نکرده 
است، اما الان دیگر تلویزیون خیلی 
دنبال کار ما نیست و گویا اهدافش 
تغییر کرده و فعلا کسی از ما دعوتی 
نکرده است. روشن پژوه خاطرنشان 

برنامه  یک  »مداربسته«   کرد: 
گفت وگومحور بود و من احساس 
کردم اگر گفت وگوها به دل مخاطب 
ننشیند و اتفاق جدیدی رخ ندهد، 
دو صندلی گذاشتن و حرف زدن که 
کاری ندارد و چیزی از آن در نمی آید. 
من در سال ۶۹ برنامه ای با عنوان 
»نوروز۷۰« داشتم که مهمانان ما 
همه هنرمندان حوزه سینما، تئاتر و 
تلویزیون بودند و به عنوان مثال وقتی 
از آنها می پرسیدیم چند فرزند دارید، 
بیننده راهی نداشت جز اینکه از برنامه 
من از خصوصیات اخلاقی هنرمندان 
مطلع شود اما الان صفر تا صدشان 
در فضاهای مجازی موجود است و 
من دیدم این فضا فضایی نیست که 
من بتوانم آنچه دلم می خواهد را اجرا 
کنم و فقط باید پولی از تلویزیون 
می گرفتم، پس با خودم فکر کردم 
چرا باید این کار را بکنم بگذارید پول 
در تلویزیون باشد شاید بهتر باشد. وی 
تصریح کرد: آن زمانی که در تلویزیون 
مشغول به کار بودم هزاران دختر و 
پسر و کودک و نوجوان و بزرگسال 
می ایستادند به عشق اینکه یک فضای 
متفاوتی را ببینند اما سال هاست این 
فضاها تعطیل شده است. »مسابقه 
محله« جزو مسابقه های تلویزیونی 
بود که نه زمان داشت و نه جغرافیا؛ 
یعنی بچه ها همیشه در محله های 

ما هم  و  و هستند  بودند  مختلف 
همیشه در بین شان بودیم و دوست 
داشتیم که برنامه اجرا کنیم. او در 
واکنش به جمله مدیران صداوسیما که 
می گویند درهای سازمان به روی همه 
هنرمندان مردمی باز است،  گفت: در 
که باز است اما ما باید مخاطب جذب 
کنیم؛ چرا برنامه هایی که مخاطب های 
میلیونی داشتند دیگر نیستند؟ این 
بزرگترین سوال است. ان شاءا... که 
درِ سازمان صداوسیما همیشه به 
روی هنرمندان باز باشد. آقای جبلی 
هم به هنر و هنرمندان محبت دارند 
اما من فکر می کنم در حال حاضر 
خیلی ها بتوانند کارهای جدیدی را 
انجام بدهند اما پاشنه فضای تولید 
محتوا در اتفاقات دیگری پیچیده 
شده است و همین کار را سخت کرده 
است. روشن پژوه صحبت هایش را 
اینگونه به پایان رساند: در هر صورت 
ما همچنان امیدواریم. آن زمان با 
»مسابقه محله« واقعا در کنار بچه ها 
صفا می کردیم و افتخارمان این بود 
که در شهر، روستاها و استان های 
مختلف به عنوان سفیر رسانه ملی 
حضور داریم. یادش بخیر آن زمان 
وقتی بچه ها از مسابقه ما جایزه ای 
دریافت می کردند احساس می کردند 
یک مدال گرفته اند و همین برای من 

افتخار بود که در خدمت مردم بودم.
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 آلبوم مستقل آرمان گرشاسبی
 نخستین آلبوم مستقل و رسمی »آرمان 
گرشاسبی« خواننده گروه »چارتار«، دیماه 
امسال روانه بازار موسیقی کشور خواهد شد. 
آرمان گرشاسبی پس از انتشار چند تک قطعه 
مستقل، نخستین آلبوم رسمی خود را به نام 
»از تو گفتم« منتشر خواهد کرد. در این آلبوم 
»اشکان آبرون« به عنوان تنظیم کننده آثار 
حضور دارد و به نوعی نخستین اثر رسمی 
آرمان گرشاسبی است که جدا از فعالیت هایش 
در گروه »چارتار« منتشر خواهد شد. آرمان 
گرشاسبی درباره نخستین آلبوم رسمی و 
مستقل خود معتقد است: »این آلبوم فعالیت 
و تجربه شخصی و نوع جدیدی از فعالیت های 
من است که در کنار چارتار خواهد بود. چون 
چارتار بخشی از وجود و حرفه  من است و 
این فعالیت مستقل هرگز به معنی جدایی 
من از »چارتار« نخواهد بود.« این آلبوم در 
تمام پلتفرم های انتشار موسیقی در ایران و 
جهان منتشر خواهد شد که جزئیات آن به 
زودی اطلاع رسانی می شود. آرمان گرشاسبی 
به همراه گروه »چارتار« بیش از ۱۰ سال است 
که در حوزه موسیقی تلفیقی ایران فعالیت 
دارد و آثار زیادی را نیز با همکاری همکارانش 
در این گروه روانه بازار موسیقی کشور کرده 
است. این آلبوم در شرایطی روانه بازار موسیقی 
کشور خواهد شد که قرار است تور مستقل 
کنسرت های این خواننده نیز برای این آلبوم 

اواخر امسال برگزار شود.
 

 بهمن ماه نمایشگاه 
مطبوعات داریم

معاون امور رسانه و تبلیغات وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی اعلام کرد که نمایشگاه 
رسانه های ایران اواخر بهمن  ماه برگزار می شود. 
به گزارش روابط عمومی معاونت امور رسانه 
و تبلیغات وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی،  
معاون امور رسانه و تبلیغات وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی از برگزاری نمایشگاه مطبوعات 
در اواخر بهمن  ماه خبر داد. فرشاد مهدی پور 
در این زمینه افزود: بنا به وعده ای که دادیم 
پس از سال ها جشنواره مطبوعات را برگزار 
کردیم و حالا تصمیم داریم پس از هفت سال 
نمایشگاه مطبوعات را برگزار کنیم. وی افزود: 
تصمیم داریم این نمایشگاه نیمه دوم بهمن 
برگزار شود و مکان برگزاری آن هم به زودی 

اطلاع رسانی خواهد شد.

  دوستداران »ممیز« 
دورهم جمع می شوند

 هجدهمین سالگرد درگذشت مرتضی 
هنرمندان  خانه  در  جمعه  این  ممیز 
ایران برگزار خواهد شد. امسال )۱۴۰۲( 
هجدهمین سالگرد درگذشت مرتضی ممیز 
سپری شد. بر همین اساس قرار است که 
روز جمعه )۲۴ آذرماه( مراسمی در سالن 
شهناز خانه هنرمندان ایران برگزار شود. 
همزمان با برگزاری این مراسم، به بهانه 
سالگرد درگذشت مرتضی ممیز )۵ آذر ماه 
۱۳۸۴( نمایشگاه هایی در خانه هنرمندان 
افتتاح خواهد شد و منتخبی از آثار مصطفی 
اسداللهی، پوسترهایی از الکساندر دیموس و 
پوسترهایی از مارک گاونینگ در نگارخانه های 
استاد مرتضی ممیز و پاییز و زمستان در 
معرض دید قرار خواهد گرفت. این نمایشگاه ها 

تا چهارم دیماه قابل بازدید خواهند بود.

 علی دارابی مطرح کرد
 سریال »کندو« در پیش تولید

 علی دارابی، قائم مقام وزیر میراث فرهنگی از آغاز 
پیش تولید سریال »کندو« به کارگردانی احمدرضا درویش 
خبر داد. علی دارابی درباره حضور کارگردان ها و عوامل 
فیلم و سریال ها در بناهای تاریخی و اینکه چطور می توان 
هم از این بناها مراقبت کرد و هم به این فضاها پرداخت 
به »مهر« گفت: در شورای فیلم وزارتخانه میراث ۳ نفر 
از کارگردانان و تهیه کنندگان مثل پوران درخشنده و یا 
مهدی فرجی حضور دارند و کمک می کنند تا ما هم بتوانیم 
کار هنرمندان را تسهیل کنیم و هم در این فضاها ملاحظات 
میراث را در نظر بگیریم. وی اضافه کرد: حضور در این بناها 
در جایی ممکن است آسیب بزند و این شورا تلاش دارد تا از 
چنین آسیبی جلوگیری کند، مهم این است که هم بتوان 
فیلم و سریال ساخت و هم بتوان از آن بنا مراقبت کرد. 
دارابی درباره ساخت سریالی که قرار است وزارت میراث 
فرهنگی روی آن سرمایه گذاری کند، بیان کرد: یکی از 
سریال هایی که قرار است ساخته شود سریال »کندو« به 
نویسندگی و کارگردانی احمدرضا درویش و تهیه کنندگی 
مهدی فرجی است. این سریال به صورت مشترک بین ما و 
صداوسیما تولید می شود و در حوزه میراث، گردشگری و 
صنایع دستی است. در حال حاضر فیلمنامه آن به نگارش 
درآمده است و این روزها هم در مرحله پیش تولید قرار دارد. 
قایم مقام وزیر میراث فرهنگی اظهارکرد: به هر حال این 
اهتمام آقای فرجی تهیه کننده سریال قابل تقدیر است. 
میراث ما هویت و ریشه ماست و هرچه می توانیم باید به آن 
بپردازیم. جشنواره میراث هم که به تازگی برگزار شد برای 
همین است که ما به گذشته خود رجوع کنیم و تاریخ را ورق 
بزنیم تا برای نسل جوان نوعی یادآوری شود. دارابی با اشاره 
به قابلیت پرداخت به کاروانسراها در قالب آثار نمایشی 
و تصویری که طی چند ماه گذشته برخی از آنها به ثبت 
جهانی رسیده اند، یادآور شد: کاروانسرای »سعدالسلطنه« 
یکی از کاروانسراهایی بود که امسال به ثبت جهانی رسید. 
تاکنون بیش از ۷۰۰ کاروانسرا ثبت ملی شده است و از این 
میان ۵۴ کاروانسرا هم ثبت جهانی شده است. وی در بخش 
دیگر صحبت هایش به سریال »نون.خ« به کارگردانی سعید 
آقاخانی اشاره و بیان کرد: به سهم خودم از آقای فرجی 
تشکر می کنم که به موضوع میراث فرهنگی توجه می کند. 
به لحاظ بودجه شاید وضعیت به گونه ای مناسب نباشد که به 
تولید این فیلم و سریال ها کمک کنیم اما در استان سیستان 
و بلوچستان لوکیشن ها و اماکنی را که مناسب است در 
اختیار پروژه قرار می دهیم. بخشی از این لوکیشن ها و 
اتفاقات می تواند میراث ملموس باشد و بخشی از پدیده هایی 
که در این سریال و دیگر فیلم و سریال ها می توان به آنها 
بپرداخت میراث ناملموس است؛ میراث ناملموس همین 

فرهنگ زندگی افراد در این مناطق است.

          مسعود روشن پژوه:

   تا وقتی
  برنامه خوب نباشد 

نیــستم


